
P r e c h o d  c e z  H o r u  b l a h o s l a v e n s t i e v  

Uveriť Evanjeliu o Otcovi 
Je to tak ľahké.  

Stačí naozaj uveriť. Čo? Že Boh je naozaj Otec. A naozaj môj Otec. A ja som Jeho syn. Naozaj syn. 

Že ma miluje naozaj ako otec svojho vlastného syna. Že nech je Boh Kráľom a Bohom a 

Stvoriteľom a pre kus sveta aj Sudcom, nemá to žiaden vplyv na náš vzťah. On je môj Otec.ja som 

Jeho syn. Sme Rodina.  

Stačí milovať. Čo? No predsa toto! Zamilovať si Otca - je úžasný, je milujúci, je... no ako Otec, 

ktorý nás dokonale pozná, ktorého na nás nemôže nič prekvapiť ani sklamať, ktorý lepšie ako my 

pozná všetky naše chyby, nedostatky, slabosti, závislosti, zlo, hriech a vsetko to - a takýchto nás 

vybral, adoptoval, takýchto nás miluje. A má s nami plán - volá sa svätosť - a nie je to nič iné, než 

kód pre dokonalý život, kde všetko je na svojom mieste, také, aké to má byť, všetko perfektne 

funguje a život kypí, preteká plnosťou, vôňou a intenzitou!  

Zamilovať si, byť synom Otca. Môcť toto žiť. Môcť týmto byť. Môcť mať takýto vzťah s Otcom. 

Odhodiť zbytočné ohľady, strach, obavy, hodiť všetko za hlavu a skočiť, ponoriť sa, pohrúžiť sa do 

tohto nového života, naplno, celým srdcom, s výskaním a radosťou dieťaťa, ktoré je konečne doma 

- a týmto domovom je samo Nebo. Ktoré konečne našlo svojho Otca (či skôr Otec jeho) - a týmto 

Otcom nie je nik menší, než sám Boh.  

Čert ber strach! Čert ber falošné ohľady! Čert ber naše vlastné Ego. On ich do nás nasadil, tak nech 

si ich berie, Diabol!  

"Ty si mi ochrana a záštita, na tvoje slovo sa najviac spolieham. Odstúpte odo mňa, zlomyseľníci, 

ja chcem zachovať príkazy svojho Boha." (Ž 119, 114-115) 

"A viem, že jeho príkaz je večný život. Čo teda hovorím, hovorím tak, ako mi povedal Otec." (Jn 

12, 50) 

Priamosť. Uvoľnenosť. Bezprostrednosť. Otvorenosť. Spontánnosť. Ako, akými slovami vyjadriť 

tú hĺbku, výšku, slobodu, blízkosť, povahu tohto vzťahu, života, ktorý sa rodí z tejto viery a plynie 

touto láskou? "On nás vytrhol z moci tmy a preniesol do kráľovstva svojho milovaného Syna" (Kol 

1, 13) - každého, kto uveril Evanjeliu o Bohu, ktorý je Otcom a ktorý nám toto Kráľovstvo daroval! 

Toto je tá viera, ktorá vovádza do spásy!  

"Veď čo hovorí Písmo? "Abrahám uveril Bohu a počítalo sa mu to za spravodlivosť."" (Rim 4, 3) 

"a bol nazvaný Božím priateľom" (Jak 2, 23). V čo uveril? V Krista a Jeho obetu, ako hovoria 

niektorí odlúčení bratia? Veď o Ňom ešte ani nevedel a netušil! "[Boh] vyviedol ho von a povedal 

mu: "Pozri na nebo a spočítaj hviezdy, ak môžeš!" A uistil ho: "Také bude tvoje potomstvo!" Abram 



uveril Bohu a to sa mu počítalo za spravodlivosť" (Gn 15, 5-6), vraví Písmo. Uveril Bohu, že je 

dôveryhodný, že ho naozaj miluje, nesklame, že je... Otec.  

Keď Ježiš vykladá Nikodémovi: "Veď Boh tak miloval svet, že dal svojho jednorodeného Syna, aby 

nezahynul nik, kto v neho verí, ale aby mal večný život. Lebo Boh neposlal Syna na svet, aby svet 

odsúdil, ale aby sa skrze neho svet spasil" (Jn 3, 16-17) - v strede tejto zvesti nie je Ježiš, ale Otec. 

Zvesť o Bohu, ktorý je naším Otcom! Apoštoli ohlasujú Krista - ale len preto aby potom na základe 

viery Krista a autority Krista, mohli pokračovať Evanjeliom o Otcovi, ktorému "sa zapáčilo dať 

vám kráľovstvo" (Lk 12, 32).  

Ako vraví Písmo: "Jeden je Boh a Otec všetkých, ktorý je nad všetkými, preniká všetkých a je vo 

všetkých" (Ef 4, 6) "a jeden prostredník medzi Bohom a ľuďmi —  človek Kristus Ježiš, ktorý vydal 

seba samého ako výkupné za všetkých, ako svedectvo v pravom čase" (1Tim 2, 5-6), lebo "večný 

život je v tom, aby poznali teba, jediného pravého Boha, a toho, ktorého si poslal, Ježiša Krista" 

(Jn 17, 3), "lebo skrze neho máme obaja v jednom Duchu prístup k Otcovi" (Ef 2, 18).  

Katolík je človek, ktorý žije v Rodine 
"Skrze neho [Krista] máme obaja v jednom Duchu prístup k Otcovi. Teda už nie ste cudzinci ani 

prišelci, ale ste spoluobčania svätých a patríte do Božej rodiny." (Ef 2, 18-19) 

Možno toto je jeden z problémov protestantizmu, že ostáva iba pri Kristovi. To je postoj zástupov. 

Počúvajú Krista. Oslavujú Krista. Prosia Krista. Ďakujú Kristovi. Ale sám Kristus hovorí: "Ja som 

cesta... Nik nepríde k Otcovi, iba cezo mňa" (Jn 14, 6). Cieľom je prísť k Otcovi, do Jeho Domu, do 

Jeho Kráľovstva, stať sa súčasťou Jeho Večnej Rodiny, Cirkvi, a v nej žiť, v nej byť dieťaťom Otca 

- kde inde by sa to inak mohlo dať? Toto je to, čo žijú učeníci, toto je to, čo žije Cirkev, ktorá touto 

Rodinou, Domom i Kráľovstvom je, na zemi i vo Večnosti.  

Je tak príznačné, že odlúčení bratia sa modlia slovami "Pane Ježíši Kriste...!" - hoci modlitba ku 

Kristovi je v Písme neviem či vôbec niekde doložená. A zase Cirkev sa obvykle modlí: "Nebeský 

Otče,... skrze Krista, nášho Pána!"  

Pre odlúčených bratov je v centre kríž a dar spásy a tu, vierou v toto, končia. Cirkev však tu ešte 

len začína a ospravedlnená z viery vstupuje cez Bránu Kríža "tou novou a živou cestou, ktorú nám 

[Kristus] otvoril cez oponu, to jest cez svoje telo" (Hebr 10, 20) do Božieho Domu, aby v ňom túto 

Spásu skutočne žila - a tou spásou je práve to, že "už nie ste cudzinci ani prišelci, ale ste 

spoluobčania svätých a patríte do Božej rodiny" (Ef 2, 19) a v nej skutočne žijete, v kruhu celej 

Rodiny, všetkých bratov a sestier, jedno, či žijú ešte na zemi, alebo už sú v Otcovej Sláve vo 

Večnosti! Čo zase pripadá odlúčeným bratom divné a cudzie, pretože je to za hranicou toho, čo oni 

sami prijali. Až natoľko, že dokonca považujú oslávených bratov a sestry za mŕtvych a život s nimi 

za rúhavý okultizmus a sama Božia Rodina Cirkvi je pre nich niečo veľmi abstraktné a veria, že je 

pre nás "neviditeľná". Hľadia totiž na Bránu a Cestu Kríža, však ešte nevchádzajú.  



Pre odlúčených bratov je základom Biblia, kde o tejto Božej Rodine čítajú - pre Cirkev je základom 

sama Božia Rodina a Otec, ktorý je v jej strede. Preto čerpá nielen z Biblie, ale aj zo samej 

prítomnosti, konania, múdrosti a vedenia Krista, ktorého Telom je a v ktorom žije s Otcom a tak sa 

v nej a na nej plnia Ježišove slová: "Kto má moje prikázania a zachováva ich, ten ma miluje. A kto 

miluje mňa, toho bude milovať môj Otec; aj ja ho budem milovať a zjavím mu seba samého. Kto ma 

miluje, bude zachovávať moje slovo a môj Otec ho bude milovať; prídeme k nemu a urobíme si uňho 

príbytok" (Jn 14,21.23). To je zdroj onej "tradície" Cirkvi, ktorú naši odlúčení bratia, poznajúci iba 

Bibliu, zatracujú a dokonca za "ľudské náuky" vyhlasujú. A to len preto, že nerozumejú, že to, o 

čom oni čítajú a veria v to, Cirkev žije a že Boh nie je uväznený v nejakej knihe ani že Jeho ústa 

neboli zapchaté a umlčané smrťou posledného apoštola a uzatvorením kánonu Písma. A tak miesto 

"sola Scriptura" Cirkev hľadí na Pána, počúva Ho a vyznáva "sola Revelatio" a s radosťou žije to, 

o čom iní iba čítajú. 

To je asi aj dôvod, prečo si naši odlúčení bratia myslia, že ako katolíci sa snažíme "zaslúžiť si" 

spásu a odpustenie hriechov. To, samozrejme, nie. Spása je zadarmo, sama Cirkev to hlása a 

vyznáva v Písme Svätom. Prijatie spásy však je životom, žitím spásy, čiže žití v Božom Dome, 

Kráľovstve, žitie Božieho života - a sám život je skutkom, je konaním, je pohybom, nie pasívnou 

nehybnosťou, tou je smrť a mŕtvola! Byť spasený znamená vojsť do Božieho Domu, stať sa členom 

Božej Rodiny, žiť v nej Boží Život a konať Božie Skutky. Kým sa toto nestane, Spása je darovaná, 

zadarmo a z čírej milosti Boha, lenže neprijatá. Môžem v ňu veriť, ale čo mi osoží veriť v spásu, 

kým ju neprijmem a nezačnem žiť, čiže konať? Z pochopiteľných dôvodov však toto, akokoľvek je 

to Biblii jasné, našim bratom nie veľmi ide do hlavy... Ale je to tak a bez skutku prijatia Spásy a 

skutkov žitia Spásy nie je možné byť spasený! Preto "viera bez skutkov je neúčinná. ... Lebo ako 

telo bez ducha je mŕtve, tak je mŕtva aj viera bez skutkov"(Jak 2, 20-26).  

Brána, a za ňou čaká On 
Je veľký rozdiel medzi tým, o čom si my myslíme, že znamená žiť kresťansky a ako Ježiš - a o čom 

si Ježiš myslí, že v našom konkrétnom prípade znamená žiť ako syn, dcéra Boha. Vidíme to na 

svätých, ktorí na začiatku mnohí žili nábožne a horlivo, ale na konci ich Boh zaviedol niekam úplne 

inam a k veciam úplne iným, než by sa boli na začiatku nazdali.  

Toto je to, čo nám pripadá ťažké. Aspoň sprvu. Žiť kresťanstvo, dokonca aj svoju malosť - ale len 

zdanlivo, podľa svojej vôle a svojich predstáv a tak si skryto zachovať svoje Ego a jeho márnu 

veľkosť, to je to, čo sprvu skúšame robiť. Úplne sa zastaviť, podať ruku Bohu a nechať sa Jeho 

Duchom viesť úplne nanovo a k úplne novým veciam, začať ako keby úplne odznova, je niečo, 

čomu sa dosť zdráhame. Aj preto, že náš starý život ma svoje zabehnuté koľaje, návyky, aj naše 

okolie nás zo zvyku berie a tiahne starým smerom...  

A predsa práve táto definitívna vydanosť, poddanie sa Bohu, kapitulácia, je to, čo nám definitívne 

otvára bránu do Kráľovstva, do Života. Ako vraví Písmo, "pokorte sa teda pod mocnou Božou 



rukou, aby vás povýšil v určenom čase" (1Pt 5, 6), lebo "všetci, ktorých vedie Boží Duch, sú Božími 

synmi" (Rim 8, 14).  

A čo je na tom divné? Chceme predsa žiť s Bohom v Božej Rodine Cirkvi Boží Život - a to sa nedá, 

kým si ako nejaký pojašení tínedžeri beháme po svojom, ale až vtedy, ak naozaj prídeme k Otcovi, 

aby sme spolu s Bratom Kristom a ostatnými súrodencami v Jeho Rodine začali skutočne Boží Život 

podľa Boha žiť! 

 A ak sa započúvame do svojho vnútra, zistíme, že presne po tomto naše srdce dychtí a piští. Tak 

nás zvnútra Otec priťahuje k sebe, "lanami lásky; bol som, ako kto dvíha jarmo ponad ich líca, a 

skláňal som sa k nemu chovať ho" (Oz 11, 4).  

Jednoducho, je to rozhodnutie prijať svätosť, stať sa svätý, začať byť svätý. To znamená, úplne 

Boží. Patriaci Bohu. A konečne prijímajúci Život Boha, život Jeho dieťaťa. Symbióza človeka v 

Bohu. Odkladáme seba, aby sme do seba pojali, prijali Boha a aby sa On stal nami konečne. On 

nami, my Ním. Doteraz sme žili sami. Potom vedľa Boha a s Bohom, tak nejako nezáväzne. Teraz 

konečne v Bohu. Svadba Baránkova. Dvaja v jednom Tele. "Preto muž zanechá otca i matku a 

pripúta sa k svojej manželke a budú dvaja v jednom tele. Toto tajomstvo je veľké; ja hovorím o 

Kristovi a Cirkvi" (Ef 5, 31-32) - ako celku, ale aj o každom jej úde osobitne.  

Nerozhodnosť musí skončiť. Nie je možné v sebe nosiť súčasne aj Boha aj hriech. "Neťahajte jarmo 

s neveriacimi! Veď akú účasť má spravodlivosť na neprávosti?! Alebo čo má spoločné svetlo s 

tmou?! Aká zhoda je medzi Kristom a Beliarom?! Aký podiel má veriaci s neveriacim?! A ako súvisí 

Boží chrám s modlami?! A vy ste chrám živého Boha, ako hovorí Boh: "Budem v nich prebývať a 

medzi nimi chodiť, budem ich Bohom a oni budú mojím ľudom" (2Kor 6, 14-16).  

Pápežova modlitba, bola povrchná? 
Keď bol pápež František na Slovensku, videli sme ho a počuli modliť sa. A možno nás prekvapilo, 

že modlitby hovoril tak akosi... málo precítene. Akosi všedne. Dokonca niektoré slabiky prehĺtal. 

Je to dobré? Alebo zlé? Príde na to...  

Predstavte si človeka, ktorému zaplatili let stíhačkou. Je to pre neho niečo mimoriadne, je plný 

vzrušenia, cítiť to z jeho slov, gest, správania, všetkého. Pilot? Pre neho je to rutina. Iste, páči sa 

mu lietanie, dokonca viac, než onomu turistovi! Ale nejaké nabudené nadšenie? Nie. Pre neho je to 

niečo bežné a všedné. Znamená to, že je na tom horšie, ako onen turista? Ó, ani náhodou! Vôbec 

nie! Je na tom nekonečné lepšie - pretože čo je pre neho mimoriadne a vzbudzuje to v ňom úžas a 

údiv, je pre pilota niečo bežné a všedné, normálne, nie mimoriadny zážitok raz za život, ale bežná 

súčasť života.  

Kresťan nie je hosť, ale domáci Boha. "Teda už nie ste cudzinci ani prišelci, ale ste spoluobčania 

svätých a patríte do Božej rodiny" (Ef 2, 19). Čo je pre zástupy a ľudí zvonka mimoriadne a 

výnimočné, pre nás je bežnou súčasťou života, bežnou rutinou v Božej Rodine. Dobre to vidieť na 



učeníkoch samotných. Zástupy žasnú a sú plné údivu nad tým, čo Ježiš robí - ale až na pár okamihov, 

učeníci nie. Už si zvykli. Denne to s Ježišom zažívajú, len občas ich niečo nové ohromí a potom sa 

pýtajú jeden druhého: "Čo myslíš, kto je to, že ho i vietor, i more poslúchajú?" (Mk 4, 41).  

Keby táto všednosť bola spôsobená nevedomosťou, neznalosťou Krista, tým, že s Ním nežijeme a 

náboženstvo je pre nás len akási mŕtva a nudná rutina, ktorú si odbavujeme, potom by to bolo zlé 

znamenie.  

Ak je táto všednosť spôsobená tým, že tieto Božie veci s Kristom žijeme úplne bežne a neprestajne 

a sme už naozaj u Otca v Jeho Rodine doma, potom je to to najskvelejšie možné znamenie. Tak to 

vidíme u Ježiša, napríklad keď úplne všednými slovami a bez nejakej umelosti celkom prosto 

"dotkol sa ho a povedal mu: "Chcem, buď čistý!"" (Mk 1, 41). Alebo keď Peter takisto úplne 

normálne a prosto povie: "Striebro a zlato nemám, ale čo mám, to ti dám: V mene Ježiša Krista 

Nazaretského vstaň a choď!" (Sk 3, 6). Ako Ježiš, tak aj Peter si už zvykol, už je doma v živote 

s Bohom, v Božom Kráľovstve. Tým krásnym a vytúženým spôsobom mu zovšedneli. 

Je to ako hostina u Kráľa. Ľudia, ktorí na nej nie sú, nie sú ani plní žiadneho nadšenia. Veď tam 

nie sú! Hostia, ktorých tam pozvali, sú plní nadšenia a pomaly ani nedýchajú vzrušením, veď sú na 

večeri so samotným Kráľom! A Kráľová rodina? Prosto prídu, zjedia jedlo a nevidieť na nich žiadne 

vzrušenie ani nadšenie, veď to, čo tamtých uvádza ako niečo mimoriadne do vytrženia, je pre nich 

bežná všedná každodenná rutinná skúsenosť, sám ich život.  

Blažený, komu takto Božie veci zovšednejú, kto nie je v Božom Dome hosť, ale domáci a člen 

Rodiny! Na prvý pohľad sa to nemusí dať úplne odlíšiť od ľahostajnosti cudzích. Až keď si človek 

všimne život a Ducha, môže usúdiť, či je to z ľahostajnosti kúkoľa, alebo z plnosti pšenice, ktorá sa 

nemusí na nič hrať.  

Hostia sa môžu nad tým dokonca pohoršiť - môžu uprednostniť nejaké chvály s kapelou a 

nadšenými rečníkmi u hostí, ktorí len okienkom nesmelo nakukujú do Božieho Domu, pred 

onou všednosťou liturgie Božej Rodiny a Božích detí, ktoré v Dome žijú a pre ktorých je to už bežný 

a všedný život, ktorý s Bohom žijú a nepotrebujú to už nejako "prežívať" ani sa nejako 

"nabudzovať", nepotrebujú žiadne veľké gestá ani veľké slová ani žiadne efekty, pretože nič z toho 

sa medzi domácimi v rodine prosto nenosí. V rodine sa prosto je. Prosto žije. Jedno či ľudskej alebo 

tej Božej. Party s efektami je pre hostí. Všednosť a rutina domácnosti, jej navonok neviditeľné 

teplo a krása a hĺbka a blízkosť a láska a jednota, sú pre domácich. Tie žiadne efekty nepotrebujú.  

Ten, kto je a žije vonku, potrebuje silné slová a gestá, aby sa naladil na to, čo je pre neho mimoriadne 

a nevšedné. Ten, kto ale už žije vnútri a pre ktorého je to niečo, čím je a čo žije neprestajne a bežne, 

jednoducho  v tom je, nepotrebuje sa na nič nalaďovať.  

 



Kristus sa stal mojím Bratom 
Lebo ktorých [Boh] predpoznal, tých aj predurčil, že sa stanú podobnými obrazu jeho Syna, aby on 

bol prvorodený medzi mnohými bratmi." (Rim 8, 29) 

Ako by však mohlo byť niečo podobné aj uskutočnené - s Bohom, ktorý nás tak presahuje, že ani 

len pohľad na Neho nikto z nás nedokáže prežiť?  

Preto sa stal človekom ako my. "Vzal si prirodzenosť sluhu, stal sa podobný ľuďom; a podľa 

vonkajšieho zjavu bol pokladaný za človeka" (Flp 2, 7). Aby bolo niečo podobné možné.  

Exupéry hovorí, že milovať značí hľadieť spolu jedným smerom. Milovať Krista znamená spoločne 

s Ním hľadieť k Otcovi a na Otca. A potom, kvôli Otcovi a skrze Otca ako otcovia na obraz Otca na 

všetkých ľudí. Presne podľa slov Evanjelia: "Milovať budeš Pána, svojho Boha, z celého svojho 

srdca, z celej svojej duše, zo všetkých svojich síl a z celej svojej mysle a svojho blížneho ako seba 

samého" (Lk 10, 27).  

Byť jedno s Kristom znamená hľadieť spolu s Kristom jedným smerom, spolu s Ním milovať, spolu 

s Ním pracovať, spolu s Ním trpieť. Spolu s Ním prijať i Slávu a dedičstvo od Otca, "lebo jeden je 

Boh a jeden prostredník medzi Bohom a ľuďmi —  človek Kristus Ježiš" (1Tim 2, 5).  

Je v tom rozkoš, hĺbka a krása dôverného spoločenstva a hlbokého priateľstva dvoch sŕdc, nášho a 

Jeho. Hlboký súzvuk, keď za noci v adorácii prosto len sme, jeden s Druhým - druhovia, spoločníci, 

priatelia, bratia, synovia Otca. Spolu s Kristom milovať Otca a slúžiť Mu. Spolu s Kristom milovať 

a slúžiť ľuďom - kvôli Otcovi, veď kvôli tomu On na zem od Otca prišiel, pre toto si nás On vybral 

za spoločníkov. Odteraz toto je náš zmysel života. A to fakt! Odteraz toto je to, čo a čím spolu s 

Ním žijeme. "My vieme, že sme prešli zo smrti do života, lebo milujeme bratov. Kto nemiluje, ostáva 

v smrti. … Čo je láska, poznali sme z toho, že on položil za nás svoj život. Aj my sme povinní dávať 

život za bratov. … Kto zachováva jeho prikázania, ostáva v Bohu a Boh v ňom. A že v nás ostáva, 

poznáme z Ducha, ktorého nám dal" (1Jn 3, 14.16.24). 

Nie sme uctievači Krista, stojaci oproti Nemu. Sme Jeho priatelia, učeníci, nasledovníci, 

spoločníci, druhovia a bratia a preto stojíme spolu s Ním vedľa Neho, aby sme spolu s Ním jedným 

smerom hľadeli a spoločne konali. Iný spôsob, iná forma jednoty s Kristom neexistuje, len 

stáť vedľa Neho a byť takto Jeho spoločníkom. 

Toto je aj podstata toho, modliť sa a prosiť Otca v Ježišovom mene - pridať sa k Jeho modlitbe, keď 

"v dňoch svojho pozemského života so silným výkrikom a so slzami prednášal prosby a modlitby 

tomu, ktorý ho mohol zachrániť od smrti; a bol vyslyšaný pre svoju bohabojnosť" (Hebr 5, 7). 

Modliť sa, čiže milovať spolu s Ním. A zanechať všetko, čo tejto jednote nesvedčí. Aj keby sme 

boli takto v Ňom jediní na svete.  

Tu leží aj synodalita Cirkvi, "veď Boh nás neurčil na hnev, ale aby sme získali spásu skrze nášho 

Pána Ježiša Krista, ktorý za nás zomrel, aby sme žili spolu s ním, či už bdieme, alebo spíme" (1Sol 



5, 9-10) a "my všetci, či Židia alebo Gréci, či otroci alebo slobodní, boli sme v jednom Duchu 

pokrstení v jedno telo. A všetci sme boli napojení jedným Duchom" (1Kor 12, 13).  

Viera stávajúca sa 
Musí to byť skutočné. A prítomné. Boh ma v krste urobil bohom, zbožštil ma. Toto som. Týmto 

som. A práve tu a práve teraz. Na tomto mieste, v tejto chvíli, v tomto skutku. Celým srdcom, 

pretože objektívne už nič väčšie ani dôležitejšie v mojom živote nie je. Čo by sa už len mohlo 

tomuto rovnať? Učím sa byť tým, čím som. Učím sa byť bohom v Bohu. V Ňom. Prebudený, 

prítomný. 

Toto je viera. Viera stávajúca sa. Viera, ktorá sa znova a znova v každej jednej chvíli, práve tu, 

uskutočňuje a koná. Napriek celému svetu. "Pre Židov pohoršenie, pre pohanov bláznovstvo, ale 

pre povolaných, tak Židov ako Grékov, ... Božia moc a Božia múdrosť" (porov. 1Kor 1, 23-24). 

Viera nie je niečo "raz a navždy". Musí byť znova a znova takto žitá, takto konaná, takto znova a 

znova takto volená a takto potvrdzovaná.  

Učím sa byť bohom. Vážne. Učím sa byť bohom. Dostal som to, prijal som to, zvolil som si to. Je 

to medzi mnou a Bohom, mojím Otcom. Len medzi nami dvoma. V Rodine bratov a sestier, v 

Cirkvi, kde zdieľame medzi sebou to, že u každého z nás je to len medzi nami a našim Otcom. Jemu 

sa učíme podobať. Jemu sa túžime páčiť. Jeho Slávu sme si zvolili, aby bola naša. Jeho samého, 

aby sa stal naším domovom. Tak nám to ponúkol, tak nám to daroval. Čo väčšie alebo dôležitejšie 

by ste si vedeli predstaviť, než toto? Toto nás spája, tento Dar, toto poznanie, toto rozhodnutie, 

takýto život, toto učenie sa, tento vzťažný systém ja a Boh, nezávislý na zvyšku sveta.  

Je to veľmi prosté učenie sa. Jednoducho práve tu a práve teraz ma Otec vedie a učí, ako práve tu a 

práve teraz vidieť veci Jeho očami a vykonať Jeho, Boží skutok. Ako byť bohom práve tu a práve 

teraz, verným, milosrdným, ktorý odpustil. Toto sú tie skutky, o ktorých hovorí Písmo: 

"Blahoslavení sú mŕtvi, ktorí umierajú v Pánovi, už odteraz. Áno, hovorí Duch, nech si odpočinú 

od svojich námah; veď ich skutky idú s nimi" (Zjv 14, 13), či inde s pozdvihnutým obočím: "Bdej a 

posilňuj, čo ešte ostalo, a už malo zomrieť. Lebo tvoje skutky nenachádzam dokonalé pred mojím 

Bohom" (Zjv 3, 2).  

Toto je moja identita, onen nový človek, ktorého si obliekam a učím sa ho "nosiť", "ktorý je stvorený 

podľa Boha" (Ef 4, 24). Učím sa byť Mu bratom, Ježišovi, ktorý my vyhľadal, našiel, zachránil a v 

ktorom mi Otec toto všetko dal. Na tomto záleží. Na ničom ostatnom. Na tomto. Toto je to jedno 

dôležité. Jedno kde, keď o kedy, v škole, na fare, v obchode, v rodine, na stretku, vo farnosti, u 

susedov, všade som týmto jedným, všade žijem to isté, konám to isté, v tom istom vzťahu ja a 

Boh. Je to ako vlak, veci za oknom sa mihajú, ale vlak je všade a stále ten istý, v každej chvíli, letiaci 

každou sekundou svojim smerom za svojím cieľom.  



Modlitba Božích detí 
Otče náš je v prvom rade modlitbou detí k svojmu Otcovi v Nebi, sko svedčí Písmo, že "ste nedostali 

ducha otroctva, aby ste sa museli zasa báť, ale dostali ste Ducha adoptívneho synovstva, v ktorom 

voláme: "Abba, Otče!" Sám Duch spolu s naším duchom dosvedčuje, že sme Božie deti" (Rim 8, 15-

16). A tak aj my voláme: Otče náš!  

... ktorý si na nebesiach - pretože ako Písmo pokračuje: "Ak sme deti, sme aj dedičia: Boží dedičia 

a Kristovi spoludedičia; pravda, ak s ním trpíme, aby sme s ním boli aj oslávení. A myslím, že 

utrpenia tohoto času nie sú hodny porovnávania s budúcou slávou, ktorá sa na nás má zjaviť" (Rim 

8, 17-18). Prijali sme toto dedičstvo. Presťahovali sme sa. Vymenili sme svet za Kráľovstvo, život 

pozemský za život nebeský. Zvolili sme si namiesto pohodlia námahu práce s Kristom, ba aj 

utrpenie a obetu súc nenávidení a prenasledovaní s Kristom, "lebo ak neochabneme, budeme v 

pravom čase žať" (Gal 6, 9). Tu sme cudzinci, doma sme už v Nebi, "naša vlasť je v nebi" (Flp 

3, 20) a "ste spoluobčania svätých a patríte do Božej rodiny" (Ef 2, 19).  

Posväť sa Meno tvoje - pretože sme sa stali deťmi a nemáme žiadnu vlastnú veľkosť, slávu, 

dôležitosť, silu ani nič, len to, čo je Otcovo. Stali sme sa sami v sebe malými, úplne ničím, aby nás 

mohlo naplniť a preniknúť Otcovo všetko, aby Jeho veľkosť bola aj tou našou, Jeho sláva našou 

slávou, Jeho Život naším životom, všetko Jeho našim všetkým. A tak túžime, aby sa toto dialo, ako 

píše už žalmista: "Nie nás, Pane, nie nás, ale svoje meno osláv pre svoje milosrdenstvo a pre svoju 

vernosť" (Ž 115, 1), pretože už sami nemáme iné meno ani inú slávu, než Meno Krista a slávu Otca.  

Príď Kráľovstvo tvoje - pretože sme opustili všetko vlastné, aby sme nanovo mohli prijať všetko 

Otcovo. Stali sme sa chudobnými s nemáme nič vlastné ani sami zo seba, ale nesmútime. Naopak, 

s radosťou vítame Božie Kráľovstvo, naše nové krásne dedičstvo od nášho Otca a túžime, aby k 

nám čím skôr prišlo v plnosti a mohli sme už navždy prejsť do jeho Slávy.  

Buď vôľa tvoja ako v nebi tak i na zemi - lebo sme sa stalo deťmi. Vzdali sme sa nezávislosti a 

osamotenosti hriechu, aby sme mohli byť súčasťou Rodiny Boha. Zvolili sme si byť vo všetkom 

závislí len na Ňom, vo všetkom všetko očakávať len od Neho, spoliehať sa iba na Neho, pretože 

keď sme pred Ním takýmito malými deťmi, potom On je náš Veľký Otec a my patríme do Jeho 

Rodiny a nad to nič väčšie niet.  

Chlieb nás každodenný (nadprirodzený, gr. epiúsios) daj nám dnes - lebo čo do pozemského života 

rozhodli sme sa vo všetkom závisieť od nášho Otecka a ne Neho sa spoliehať. A čo sa nášho 

dedičstva v Nebi týka, dychtíme po Chlebe z Neba, Chlebe Eucharistie, lebo on je pokrmom 

Kráľovstva, v ňom už teraz ochutnávame krásu a blaženosť Neba, on je novou mannou Mesiáša 

Krista, chlebom na našu cestu domov.  

Odpusť nám naše viny, ako i my odpúšťame svojim vinníkom - pretože byť deťmi Otca znamená byť 

si i navzájom bratmi a sestrami, jednou rodinou. Dôkazom toho, že naozaj deťmi Otca sne, je, že si 

navzájom odpúšťame a prijímame jeden druhého takého, aký je, milujeme ho takého, aký je, sme k 

sebe milosrdných, čiže verne stojíme jeden pri druhom, sme si navzájom oddaní a spoločne so 



pomáhame na našej ceste domov, do Neba, ktorá sa nemeria na kilometre, ale pôsobnosťou Kristovi, 

nášmu Prvorodenému Bratovi, vo všetkom.  

Neuveď nás do pokušenia - či do skúšky a súženia tých, ktorí opovrhli Darom Boha a zvolili si svet 

a teda aj zdieľať jeho osud porušenia, rozkladu, zániku, smútku a bolesti. My však už medzi nich 

nepatríme. Opustili sme svet i všetko, čo je v ňom, aby sme patrili už len a jedine Bohu, nášmu 

Otcovi.  

... ale zbav nás zlého - zlého aj Zlého, ktorý je pôvodcom toho všetkého zlého. Lebo je to zlo a 

hriech, ktoré nám bránia naplno vstúpiť a ujať sa svojho nového dedičstva a pútajú nás ešte stále k 

svetu. A tak celým srdcom túžime byť úplne a navždy vyslobodení, aby sme mohli už navždy žiť 

tam, kde už nie a nijako nie je naše, ale všetko je Otcovo, však sám Otec je náš - Otec náš!  
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